
Lekcia: Ž 139, 1-10                                                                                        Kázeň:  1Jn 2, 18-29

Bratia a sestry,
prví kresťania žili v očakávaní skorého návratu Krista. Ježiš odišiel, ale zasľúbil, že sa

vráti. Tí, ktorí v Neho uverili, čakali, že sa to stane čoskoro. Ešte počas ich života. Mali svoje
predstavy o budúcnosti a museli prijať, že budúcnosť nie je v ich rukách. Nezáleží to od nich,
ale  je to na Bohu. Boh nemešká,  ale  prejavuje  milosrdenstvo.  Božia  vôľa nie je odsúdiť a
zavrhnúť, ale omilostiť a priviesť k záchrane. Síce sa mýlili. Kristus sa nevrátil, tak ako to
očakávali, ale kresťanská zvesť nestratila nič na svojej dôveryhodnosti. Nevieme, kedy nastane
posledná  hodina  nášho  života  alebo  celého  tohto  sveta,  ale  žijeme  v  nádeji.  Radostne
očakávame druhý Kristov príchod. 

Keď začali umierať prví Kristovi nasledovníci, začali sa šíriť pochybnosti. Apoštol Pavol
sa tomu venuje najmä v 1. liste do Tesaloník. Táto epištola je najstaršia novozákonná kniha a
Pavol v nej vysvetľuje, že aj tí, ktorí zomreli, vstanú z mŕtvych, keď príde Kristus znova. Ani
smrť nás nemôže odlúčiť od Boha. Keď veríme v Krista, tak potom neexistuje žiadna prekážka,
ktorú by sme nedokázali prekonať na ceste do Božieho kráľovstva. 

Našou úlohou nie je pátrať po tom, kedy nastane posledná hodina. Hoci sa tým niektorí
zaoberajú. Napriek tomu, že je to lákavá téma, pre nás to nemá byť hlavný bod záujmu. Našou
úlohou je žiť podľa Božieho slova tu a teraz. Máme sa zamerať na prítomnosť. Žime tak, akoby
tá posledná hodina mala nastať už dnes.  Ježiš povedal,  že príde ako zlodej.  Inými slovami
povedané, príde vtedy, keď to nikto nebude čakať.

Od Ježišovho nanebovstúpenia uplynulo už skoro 2000 rokov a môže sa zdať, že je to
strašne dlhá doba. Môže to zvádzať k ľahkovážnosti. Totiž, že si budeme žiť akoby sa to ani
nikdy nemalo stať.  Každý z nás má iba jeden život.  Nemôžeme sa vrátiť  späť a prežiť ho
nanovo a poprípade iným spôsobom. Snažme sa žiť podľa Božieho slova. Držme sa viery, ktorú
sme prijali a nedajme sa zviesť od pravdy. Nepremárnime Božie vzácne dary, ktoré nám dáva z
milosti.

Nevieme,  kedy  nastane  posledná  hodina  a  ani  nevieme,  ako  bude  Kristov  príchod
vyzerať. Nachádzame v tom veľké povzbudenie. To povzbudenie spočíva v tom, že aj koniec je
v Božích rukách. V súčasnosti existuje veľmi veľa filmov, ktoré vykresľujú koniec sveta. Preto
sa aj  zvyknú označovať ako apokalyptické filmy. Sú nám ponúkané rôzne predstavy konca
sveta. Berme to všetko ako fikciu, ktorá vychádza z veľmi bohatej a pestrej ľudskej fantázie.

Veríme, že Ježiš odišiel, aby nám pripravil miesto a príde späť. Boh je počiatok a koniec.
V Jeho rukách je celý svet a Jemu patrí aj posledné slovo. Veríme, že na konci nie je chaos a
skaza, ale záchrana skrze Toho, ktorý sa za nás z lásky obetoval. Vďaka Ježišovi nemá smrť
posledné slovo. Nemusíme sa báť, pretože aj koniec sveta bude v Božej réžii. Ježiš zasľúbil, že
je s nami po všetky dni až do konca sveta. Bude s nami aj na konci, keď nastane tá posledná
hodina. Vďaka Božiemu slovu sa na koniec nepozeráme so strachom, ale s dôverou v Božiu
moc.

Z dôvodu očakávania skorého príchodu Pána Ježiša, sa Ježišovo učenie a prvé kresťanské
vyznania  šírili  najprv  iba  ústne.  Neskôr  sa  očité  svedectvá  začali  zaznamenávať  písomne.
Takýmto spôsobom sa kresťanské učenie tradovalo z generácie na generáciu. Vznikli evanjeliá
a  ďalšie  novozákonné  biblické  knihy.  Jedno  z  prvých,  a  teda  aj  najstarších,  kresťanských
vyznaní viery znelo Ježiš je Kristus. My dnes máme tendenciu vidieť pod slovným spojením
„Ježiš Kristus“ meno a priezvisko. Ježiš Kristus nie je meno a priezvisko, ale meno a titul alebo
postavenie. Kristus je grécky preklad hebrejského slova Mesiáš. Ježiš je tá zasľúbená spása.
Boh poslal na svet spasenie skrze Ježiša Krista.
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Hospodinove  zasľúbenia,  ktoré  sú  napísané  v  Starom zákone,  sa  naplnili  v  Ježišovi
Kristovi. Prví kresťania to sformulovali v jednoduchom a základnom vieroučnom vyznaní Ježiš
je  Kristus.  Ten Ježiš,  ktorý  pochádzal  z  Nazareta,  je  tou predpovedanou a  Božím slovom
oznámenou záchranou pre celý svet.
 

Už  vtedy  sa  našli  ľudia,  ktorí  to  popierali.  V  dnešnom  texte  je  napísané:  Kto  je
klamárom, ak nie ten, čo popiera, že Ježiš je Kristus? Kto neverí, že Boh poslal spasenie v
Ježišovi, je na hony vzdialený od pravdy. Takíto ľudia sú výstižne pomenovaní antikristami.
Antikrist je človek, ktorý je proti Kristovi. To sa neprejavuje len tak, že niekto povie, že neverí
v Ježiša Krista. Je to odmietanie spásy a zvádzanie od pravdy. Ježiš zasľúbil večný život. Kto sa
hlási ku kresťanskej viere a zároveň odmieta uznať, že Ježiš je Kristus, zvádza iných preč od
pravdy, života a záchrany. 

Kto tvrdí, že Ježiš nie je Spasiteľ, zároveň tvrdí, že Ježiš nemôže zachrániť tých, ktorí v
Neho dúfajú. Je to zvádzanie z tej správnej cesty. S niečim podobným sa stretávame už v knihe
Žalmy. Žalmista napísal: Mnohí o mne hovoria: Pre neho niet pomoci u Boha! (3, 3) Žalmistovi
sa  ľudia  snažili  zobrať  aj  tú  poslednú  nádej.  Tvrdili,  že  Boh  ho  nemôže  zachrániť.  V
novozákonnej dobe niektorí tvrdili, že Ježiš nie je Božie spasenie. Je to to isté, ako konanie
žalmistových protivníkov. Je to snaha o zmarenie radostnej zvesti. Antikrist je ten, kto popiera
Otca a Syna. Ktokoľvek popiera Syna, nemá ani Otca. Kto vyznáva Syna, má aj Otca. (22 – 23.
v.) Na Ježišovi stojí celá kresťanská nádej. Dom bez základov dlho stáť nebude. Rastline bez
koreňa po čase zvädne. Nemôže existovať kresťanstvo bez Krista. 

Keď máme v srdci vieru v Ježiša Krista, našli sme to najvzácnejšie. Nie je to výsledok
nášho snaženia a úmorného hľadania! Ak poznáme Krista, tak len preto, že sa nám On sám dal
spoznať. Vďaka Bohu poznáme cestu života a žijeme s nádejou na večný život.

Vo viere v Ježiša máme zotrvávať a aj vytrvať až do konca. Viera v Krista nás má viesť,
aby sme činili spravodlivosť. Nasledujúc Krista chceme činiť to, čo je dobré v Božích očiach. V
predposlednom verši dnešného textu je napísané: ...zostávajte v Ňom, aby sme mali dôveru, keď
sa  zjaví...(28.  v.)  Život  kresťana  nie  je  život  podľa  nejakých  pravidiel  alebo  zákazov,  ale
vďačné a  odovzdané nasledovanie  Ježiša  Krista.  Je  to  život  v  bratskej  láske.  Vyznačuje  sa
pokorou a milosrdenstvom. 
 

Bratia a sestry, nikdy sa nevzdajme pravdy, že Ježiš je Kristus. Je to základné vieroučné
tvrdenie kresťanskej viery. Ježiš je s nami a bude s nami aj v tej poslednej hodine. Z vďačnosti
za Jeho vykúpenie hľadajme Jeho vôľu a konajme podľa nej. Ježiš je pravda a aj nás vedie k
tomu, aby sme žili v pravde. Nepozerajme ustrašene do budúcnosti. Neumárajme sa chybami z
minulosti. Dnešný deň využime na to, aby sme konali Božie slovo. Tak využime aj každý nový
deň, ktorý nám Boh ešte v tejto časnosti dovolí prežiť. Amen.   

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Evanjeliu podľa Jána v 3. kapitole: 
„Lebo neposlal Boh Syna na svet, aby odsúdil svet, ale aby ho spasil. Kto verí v Neho, nebude
súdený. Kto neverí, už je odsúdený, pretože neuveril v meno jednorodeného Syna Božieho.“ 
Pokoj Boží, ktorý prevyšuje, každý ľudský rozum, ten nech háji a ochraňuje vaše srdcia i vaše
mysle v Ježišovi Kristovi, našom Pánovi. Amen.
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